
Protokół Nr XI/2011 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 26 października 2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1415 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 26 października 2011 roku w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 18 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu w 

okresie od 3 września  2011 roku do 17 października 2011 roku. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu i kontroli żywności. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 2025 oraz podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Lęborskiego na 

2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XXIX/217/09 Rady Powiatu z dnia 29 marca 2009 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek oświatowych dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Lęborski oraz podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2012 rok oraz 

podjęcie uchwały.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy w zakresie 

realizacji projektu systemowego „Pomorskie Dobry kurs na edukację. Szkolnictwo 

zawodowe w regionie a wyzwania rynku pracy” oraz podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej 

oraz podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi Pana 

Mirosława Pawskiego na działanie Pani Wandy Koniecznej – Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi Pana 

Mirosława Kożdonia na działalność Wicestarosty Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi Pani 

Cecylii Sybik na działanie Pani Danuty Rybak – Dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno Wychowawczego w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Lęborskiego w II i III 

kwartale 2011 roku. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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19. Zamknięcie obrad.   

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 16 radnych – 15 głosami „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym” przyjęła protokół  Nr IX/11 z dnia 16 września 2011 

roku oraz protokół z X sesji nadzwyczajnej odbytej dnia 27 września 2011 

roku. 

 

Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu 

Powiatu  w okresie od 3 września  2011 roku do  3 października 2011 roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.5 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu i kontroli 

żywności. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 2025 oraz podjęcie 

uchwały 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 2025. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 

2025. 

.Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 



zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłosnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XXIX/217/09 Rady Powiatu z dnia 29 marca 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek 

oświatowych dla których organem prowadzącym jest Powiat Lęborski 

oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXIX/217/09 Rady Powiatu z dnia 29 marca 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek oświatowych dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Lęborski. 

 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 



Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

Radny Mirosław Lis zapytał czy związki zawodowe opiniowały zaproponowana 

w projekcie uchwały propozycję. 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że związki pozytywnie 

zaopiniowały propozycje zwiększenia dodatku za wychowawstwo. 

 Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały nr XXIX/217/09 Rady Powiatu z dnia 29 marca 2009 r. w 

sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek 

oświatowych dla których organem prowadzącym jest Powiat Lęborski. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 

podmiotami na 2012 rok oraz podjęcie uchwały.   

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

uprawnionymi podmiotami na 2012 rok. 

Następnie przedstawił sprawozdanie w sprawie przeprowadzonych 

konsultacji dotyczących w.w projektu. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 



Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

uprawnionymi podmiotami na 2012 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy w 

zakresie realizacji projektu systemowego „Pomorskie Dobry kurs na 

edukację. Szkolnictwo zawodowe w regionie a wyzwania rynku pracy” 

oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia woli współpracy w zakresie realizacji projektu systemowego „Pomorskie 

Dobry kurs na edukację. Szkolnictwo zawodowe w regionie a wyzwania rynku 

pracy” 

 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – 16 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę  w sprawie zmiany wyrażenia woli 

współpracy w zakresie realizacji projektu systemowego „Pomorskie Dobry 



kurs na edukację. Szkolnictwo zawodowe w regionie a wyzwania rynku 

pracy” 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 11 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Polskiej Unii 

Mobilności Aktywnej oraz podjęcie uchwały. 

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radny Edmund Głombiewski negatywnie odniósł się do podjęcia przez Rade 

Powiatu przedmiotowego projektu uchwały. Przekazał, iż zakres działania 

stowarzyszenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej nie obejmuje  zadań związanych z 

funkcjonowaniem powiatu. Dodał, iż samorząd  ma obowiązek podejmowania 

działań w celu np. poprawy bezpieczeństwa mieszkańców na drogach publicznych, 

tworzenia ścieżek rowerowych czy wspierana aktywnych form wypoczynku. 

Zaznaczył, iż powyższe zadania będą realizowane przez powiat bez względu na to czy 

zostanie podjęta uchwala o przystąpieniu do stoważyszenia Polskiej Unii Mobilności 

Aktywnej. 



Dalej wyraził wątpliwości dotyczące sformułowań zawartych w statucie 

PUMA. Zastrzeżenia dotyczyły zapisów o pełnej odpłatności za jakiekolwiek 

działania podejmowane w interesie członka.  

W związku z licznymi obiekcjami poprosił Starostę Lęborskiego o 

dokładniejsze przedstawienie zasad dotyczących funkcjonowania powyższego 

stowarzyszenia. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż Powiat Lęborski jest 

członkiem ; Związku Powiatów Polskich, Lokalnej Grupy Rybackiej Dolina Łeby oraz 

Lokalnej Organizacji Turystycznej. Przekazał, iż przynależność do każdego z w.w 

stowarzyszeń jest bardzo cenna i przynosi ogromne korzyści.   

Wyjaśnił, iż stowarzyszenie Polskiej Unii Mobilności Aktywnej jest tworzone 

głównie z myślą o aplikowaniu środków europejskich w ramach kolejnej 

perspektywy finansowej. Przekazał, iż wnioski o dofinansowanie projektów ze 

środków zewnętrznych będą dotyczyły pomysłów tworzenia komunikacji 

alternatywnej np. ścieżek rowerowych pomiędzy poszczególnymi dużymi regionami.  

 

Radny Maciej Barański zachęcił radnych do podjęcia przedłożonego projektu 

uchwały, ponieważ jest to ogromna szansa dla mieszkańców powiatu lęborskiego 

uzyskania możliwości rozwoju infrastruktury miejskiej pod katem m.in. tworzenia 

ścieżek rowerowych.  Zaznaczył, iż z przynależności do tego stowarzyszenia powiat 

będzie czerpał wyłącznie korzyści poprzez rozwijanie i promowanie aktywnych form 

wypoczynku lub poprzez wymianę cennych praktyk z samorządami bardziej 

doświadczonymi.  

 

Radny Jacek Woronowicz przekazał, iż septycznie odnosi się do pomysłu 

przystąpienia do zaproponowanego stowarzyszenia. Zauważył, ze ościenne gminy 

oraz powiaty nie przystąpiły do Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. Zaznaczył, iż 

zadania wynikające ze statutu stowarzyszenia powiat lęborski będzie realizował 

również w przypadku nie podjęcia przedmiotowego projektu uchwały. Jedyna 

korzyścią wynikająca z przystąpienia do stowarzyszenia będzie propagowanie 

aktywnych form wypoczynku oraz wymiana doświadczeń. Natomiast zgodnie z 



zapisami zawartymi w statucie społeczności o mniejszej liczbie mieszkańców będą 

miały również mniejsza liczbę głosów na Walnym Zgromadzeniu, co w praktyce 

oznaczać będzie, iż glos decydujący będzie należał do dużych aglomeracji.  

Przekazał, iż na komisji głosował przeciwko udzieleniu pozytywniej opinii do 

powyższego projektu uchwały. Na sesji również będzie głosował przeciw 

przystąpieniu do stowarzyszenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej.  

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przekazał, iż samorządy wskazane w 

projekcie uchwały nie stanowią pełnego składu członków stowarzyszenia. Obecnie w 

skład stowarzyszenia zostały powołane samorządy, które podpisały gdańską Kartę 

Mobilności aktywnej w oparciu o materiały z I i II Kongresu Mobilności Aktywnej. 

Przekazał, iż poszczególne samorządy uchwały intencyjne podejmują indywidualnie.  

 Poinformował, iż zasady opracowywania projektów i korzystania z pomocy 

finansowej unii europejskiej w kolejnym okresie aplikowania nie zostały jeszcze do 

końca sprecyzowane.  

 Dalej przekazał, iż przykład projektu Pomorskiej Drogi Świętego Jakuba 

dowodzi na możliwość skutecznego ubiegania się bezpośrednio o środki europejskie.  

Zaznaczył, iż inicjatywa ta pokazuje, że obecność w szerszej grupie członków 

legitymujących się wspólnymi celami i zgodą co do pewnych działań daje możliwość 

realizowania dużych projektów i ułatwia pozyskiwanie środków zewnętrznych.  

Dodał, iż realizacja projektu Pomorskiej Drogi Św. Jakuba Apostoła nie doszłaby do 

skutku gdyby nie współpraca środowisk szczecińskich, koszalińskich i gdańskich. 

  

 Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż poprzez przystąpienia do stowarzyszenia Polskiej Unii 

Mobilności Aktywnej powiat zyska bardzo dużo m.in. poprzez wymianę doświadczeń 

oraz możliwość korzystania z pomocy, wiedzy  i dobrych praktyk innych 

samorządów. Dlatego zachęcił wszystkich radnych do podjęcia inicjatywy i 

przystąpienia do stowarzyszenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. Zauważył, iż w 

przypadku niezadowolenia z funkcjonowania stowarzyszenia powiat lęborski będzie 

mógł z niego wystąpić.  

 



 Radny Krzysztof Pruszak przekazał, iż popiera inicjatywę przystąpienia do 

stowarzyszenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. Zaznaczył, iż poprzez 

przynależność do stowarzyszenia będzie można pozyskać dodatkowe środki 

europejskie.  

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż z wypowiedzi radnych wynika, iż z 

chwila przystąpienia do stowarzyszenia w powiecie lęborskim powstaną ścieżki 

rowerowe oraz zostaną rozwiązane wszystkie problemy komunikacyjne. 

Poinformował, iż jest to nieprawda i przystąpienie do Polskiej Unii Mobilności 

Aktywnej niczego nie zmieni. Odpowiedzialnością za stan dróg i ścieżek rowerowych 

w powiecie obarczył koalicje rządzącą. 

 Kontynuując przekazał, iż nie ma przeszkód, aby powiat lęborski przystąpił 

do stowarzyszenia i aby stosowne działania były podejmowane. Zaznaczył, iż bardzo 

cenną wartością wynikająca z przystąpienia do stowarzyszenia będzie wymiana 

wiedzy, doświadczeń oraz wzajemna wsparcie w pozyskiwaniu funduszy unijnych.  

Na zakończenie przekazał, że działania w celu poprawy infrastruktury 

rowerowej oraz wspierania aktywnych form wypoczynku powinny być  

podejmowane. Poprosił o przedstawienie  informacji o dalszych działaniach i 

efektach wynikających z przystąpienia do stowarzyszenia.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Rada w obecności 17 radnych -  jednogłośnie zamknęła dyskusję w 

powyższym punkcie. 

 

Rada w obecności 17 radnych – 14 głosami „:za” , 2 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących”  podjęła uchwałę  w sprawie utworzenia Polskiej Unii 

Mobilności Aktywnej. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 



Ad. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 

dotyczącego skargi Pana Mirosława Pawskiego na działanie Pani Wandy 

Koniecznej – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku oraz 

podjęcie uchwały. 

 

 Agnieszka Pyujsza Pomorska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

przedstawiła projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi 

Pana Mirosława Pawskiego na działanie Pani Wandy Koniecznej – Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż na Komisji Rewizyjnej wyraził 

odmienne stanowisko dotyczące przedmiotowego projektu uchwały. Przekazał, że 

zgadza się ze stanowiskiem Komisji zawartym w przedłożonym projekcie uchwały , 

iż skarga ma charakter bardzo osobistego sporu pomiędzy redaktorem naczelnym 

telewizji kablowej kanał 6 a Panią Wanda Konieczna – Dyrektorem PUP w Lęborku. 

W związku z powyższym Rada Powiatu nie powinna oceniać wskazanego sporu. 

Ponadto w ocenie radnego pismo nie wyczerpuje znamion skargi w rozumieniu 

przepisów kodeksu postępowania administracyjnego, a skarga nie jest związana z  

działalnością Pani Wandy Koniecznej jako kierownika jednostki organizacyjnej. 

Zaznaczył, iż intencją wnioskodawcy również nie było rozpatrywanie skargi przez 

Rade Powiatu. Przekazał, iż Pan Pawski zwrócił się stosownym pismem do pana 

Wiktora Tyburskiego  Starosty Lęborskiego  z prośba o wyjaśnienie i odpowiedź w 

konkretnej sprawie. Odnosząc się do powyższego przekazał, iż podejmowanie 

uchwały uznającej skargę pana Miroslawa Pawskiego na działalność Pani Wandy 

koniecznej – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku za bezzasadna jest 

niezrozumiałe. Wyjaśnił, iż podjęcie takiej uchwały mogłoby nastąpić tylko w 

przypadku przeprowadzania postepowania wyjaśniającego i dokonaniu wnikliwej 

oceny skargi. W tym przypadku takiego badania skargi nie przeprowadzono.  

 

Radny Jacek Woronowicz przekazał, iż w takiej sytuacji Rada Powiatu 

powinna uznać się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi.  



 

Radny Mirosław Lis wyraził wątpliwości co do zasadności rozpatrywania 

powyższej skargi przez Rade Powiatu. Zapytał o skutki uznania skargi za 

uzasadnioną przez sad. 

 

 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – 15 głosami „:za”przy 1 głosie „przeciw” 

podjęła w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi Pana Mirosława 

Pawskiego na działanie Pani Wandy Koniecznej – Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Lęborku. 

Radny Jacek Woronowicz nie brał udziału w głosowaniu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 

dotyczącego skargi Pana Mirosława Kożdonia na działalność 

Wicestarosty Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

 

Agnieszka Pujsza Pomorska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

przedstawiła projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi 

Pana Mirosława Kożdonia na działalność Wicestarosty Lęborskiego. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 



 Rada w obecności 17 radnych – 15 głosami „:za” przy 1 głosie „przeciw” 

podjęła w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi Pana Mirosława 

Kożdonia na działalność Wicestarosty Lęborskiego. 

 Radny Ryszard Wenta brał udziału w głosowaniu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 

dotyczącego skargi Pani Cecylii Sybik na działanie Pani Danuty Rybak – 

Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Lęborku 

oraz podjęcie uchwały. 

 

Agnieszka Pujsza Pomorska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

przedstawiła projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego skargi 

Pani Cecylii Sybik na działanie Pani Danuty Rybak – Dyrektora Specjalnego 

Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Lęborku. 

 

Waldemar Wakusz – Przewodniczący Rady przedstawił pismo rady 

pedagogicznej oraz rady rodziców SOSW w Lęborku w sprawie skargi Pani Cecylii 

Sybik na działanie Pani Danuty Rybak – Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno 

Wychowawczego w Lęborku. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił informacje Pomorskiego 

kuratora oświaty o wynikach przeprowadzonej kontroli w SOSW w Lęborku i nie 

stwierdzonych nieprawidłowościach.  

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż skarga pani Cecylii Sybik na 

działalność Pani Danury Rybak – dyrektora SOSW w Lęborku była rozpatrywana na 



wspólnym posiedzeniu   Komisji Rewizyjnej i Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki Rady Powiatu Leborskiego. Wyjaśnił, iż na etapie zajmowania stanowiska 

przez wspólna komisje nie było informacji przedstawionych na dzisiejszej sesji. W 

związku z otrzymaniem pisma od Pomorskiego Kuratora Oświaty o wynikach 

przeprowadzonej kontroli stanowisko zawarte w projekcie uchwały jest 

bezprzedmiotowe. Odnoszac się do powyższego zaproponował ponowne rozpatrzenie 

skargi przez Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki i po dokładnym 

zbadaniu sprawy podjęcie odpowiedniego stanowiska na następnej sesji Rady 

Powiatu Lęborskiego. 

 

Radny Tomasz Tutak przekazał, iż w przedstawionym projekcie uchwały 

zostało zaproponowane stanowisko, w którym Rada Powiatu uznaje się za 

niewłaściwą do rozpatrzenia ponieważ skarga dotyczy spraw związanych z 

pełnieniem  nadzoru pedagogicznego przez kuratorium oświaty. Przedstawione na 

dzisiejszej sesji informacje od Pana Starosty powinny wszystkich radnych utwierdzić 

w przekonaniu, ze projekt uchwały jest przygotowany   prawidłowo i przedstawia 

jedyna możliwe do przyjęcia w tej sytuacji stanowisko. Rada Powiatu nie jest 

organem właściwym do rozpatrywania przedmiotowej skargi.  Powiat Leborski pełni 

jedynie funkcje organu prowadzącego dla Specjalnego Ośrodka Szkolno 

Wychowawczego w Lęborku. Natomiast Pomorski Kurator Oświaty wykonuje 

obowiązki organu nadzoru pedagogicznego. 

Na zakończenie przekazał, iż sprawę pani Cecyli Sybik należy na dzisiejszej 

sesji zakończyć sentencją, iż rada Powiatu nie jest właściwa do rozpatrzenia 

przedmiotowej skargi.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie w 

paragrafie 1 omawianego projektu uchwały  następującego zapisu: 

Rada Powiatu uznaje się za niewłaściwą i wskazuje , że organem właściwym do 

rozpatrzenia skargi jest Kuratorium Oświaty. 

 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, iż niezrozumiała jest zmienianie czegokolwiek w przedmiotowym 



projekcie uchwały. Stosowna uchwala powinna zostać podjęta w brzmieniu 

zaproponowanym przez wspólna komisje. Dodal, iż stanowisko wspólnej Komisji 

Rewizyjnej i Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  proponuje najwłaściwsze 

rozwiązanie. 

 

Artem Baranowski – Radca prawny poinformował, iż kodeks postępowania 

administracyjnego dopuszcza następujące trzy możliwości rozpatrzenia skargi: 

 Uznanie skargi za bezzasadna 

 Uznanie skargi za zasadną 

 Uznanie się za niewłaściwy organ do rozpatrzenia skargi - przekazanie skargi 

do organu właściwego 

Wyjaśnił, iż  Rada Powiatu powinna uznać się za niewłaściwa do rozpatrzenia 

skargi przekazując ją jednocześnie do Pomorskiego Kuratora Oświaty w Gdańsku. 

Zaznaczył, że tylko Kurator Oświaty jako organ właściwy może uznać skargę za 

bezzasadną. 

  

Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przekazał, iż popiera stanowisko 

mecenasa. Dodał, iż Rada Powiatu nie otrzymała informacji od Pomorskiego 

Kuratora Oświaty w Gdańsku   o sposobie załatwienia skargi. Zaznaczył, że Rada 

Powiatu nie może skargi rozpatrywać pod względem merytorycznym ponieważ nie 

jest organem właściwym do je rozpatrzenia. Skarga  powinna zostać przekazana do 

organu właściwego.  

 

Radny Tomasz Tutak zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Rada w obecności 17 radnych -  jednogłośnie zamknęła dyskusję w 

powyższym punkcie. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła w sprawie przyjęcia 

stanowiska dotyczącego skargi Pani Cecylii Sybik na działanie Pani Danuty Rybak – 

Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Lęborku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 



 

Ad. 15 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Lęborskiego w II i III kwartale 2011 roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 16 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Edmund Głombiewski – zasygnalizował problem pracownik ów Domu Dziecka 

przy ul. Okrzei w Lęborku. Poinformował, iż placówka w najbliższym czasie zostanie 

zlikwidowana ponieważ jej działalność z mocy prawa zostanie wygaszona. W myśl 

nowych przepisów zmianie ulegnie zakres opieki sprawowany nad dziećmi do lat 7. 

Zapytał czy jest zagwarantowanie finansowanie placówki na rok następny oraz jakie 

są plany wykorzystania tego obiektu w przyszłości. Zaznaczył, iż powiat będzie 

musiał w szczególnie uzasadnionych przypadkach zagwarantować opiekę nad 

dziećmi do 7 lat.  

 

Ad. 17 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż ustawa o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej jest obszernym aktem prawnym regulującym 

zasady i formy wspierania rodzin z trudnościami w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych i dzieci niedostosowanych społecznie oraz zasady sprawowania 

pieczy zastępczej. Jej przepisy określają również zadania administracji publicznej w 

zakresie wspierania rodziny i pieczy zastępczej na każdym szczeblu samorządu, 

zasady finansowania oraz role administracji publicznej w zakresie postępowania 

adopcyjnego. Poinformował, iż podstawowym założeniem jest reforma systemu 

opieki nad dziećmi pozbawionymi opieki rodziców oraz pomoc rodzinom 



niewydolnym wychowawczo. Główna koncepcja ustawy sprowadza się do 

maksymalizacji dostępnego wsparcia dla naturalnego środowiska dziecka 

oznaczającego jego rodzinę. Umieszczenie dziecka w pieczy zastępczej ma stanowić 

ostateczność po wyczerpaniu gwarantowanych przepisami możliwości pomocy 

rodzinie, z wyjątkiem stanów zagrożenia bezpieczeństwa dzieci czy porzucenia 

dziecka. Ponadto ustawa wyraźnie wskazuje, że placówki instytucjonalne są 

przeznaczone dla dzieci powyżej 7 lub 10 roku życia (założono etapowość 

wprowadzania zmian), dzieci wymagających szczególnej opieki lub 

niedostosowanych społecznie w rozumieniu ustawy o postępowaniu w sprawach 

nieletnich. Sytuacje umieszczania dzieci młodszych w domach dziecka są 

dopuszczalne w wyjątkowych okolicznościach np. z uwagi na stan zdrowia lub 

łącznie rodzeństwem. Placówki zaś mogą być przeznaczone dla nie więcej niż 30 

wychowanków. 

Przekazał, iż zgodnie z informacja otrzymaną od Pani Dyrektor ostatni 

wychowanek opuści Domu Dziecka prawdopodobnie w okresie jednego roku. W 

związku z powyższym w placówce nie będzie już małych dzieci i pozostaną tylko 

pracownicy, którzy będą tę placówkę zamykać. Dodał, iż zobowiązał Dyrektora 

jednostki do przedstawienia takiego planu finansowego na 2012 rok 

uwzględniającego zmniejszenie zatrudnienia adekwatnie do liczby dzieci.  

Zapewnił, że Powiat Lęborski od dłuższego czasu przygotowywał się do 

należytego wykonania obowiązków wynikających z wprowadzenia reformy m.in. 

poprzez promowanie rodzicielstwa zastępczego poprzez zwiększenie oraz stworzenie 

rodzin zawodowych oraz rodzinnych domów dziecka. Poinformował, iż 

przygotowywany projekt uchwały zabezpiecza większe środki finansowe na 

rodzicielstwo zastępcze. 

 

Ad. 18 

Wnioski i oświadczenia radnych 

 

Radna Jolanta Szajowska złożyła rezygnację z funkcji Przewodniczącej 

Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa rady Powiatu Lęborskiego. 

Pismo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 



Radny Zdzisław Chojnacki ,w imieniu mieszkańców miejscowości Mosty, 

podziękował panu Staroście za przeprowadzoną modernizacje drogi powiatowej w 

ciągu ulicy Długiej i Kwiatowej. Poinformował, że budowa chodnika została 

ukończona. 

 

Agnieszka Pujsza Pomorska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zaprosiła 

członków komisji na spotkanie po sesji cele przyjęcia protokołu z ostatniego 

posiedzenia Komisji. 

 

Radny Krzysztof Pruszak zgłosił problem drogi powiatowej w miejscowości 

Garczegorze. Przekazał, iż mieszkańcy wnioskują o budowę chodnika, w celu 

zapewnienia bezpieczeństwa poruszania się po drodze.  

 

 

Ad. 19 

Zamknięcie obrad.   

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął XI sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Gromadzka 

 

 


